
Protokół Nr XXXIX 

 
z obrad XXXIX sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 28 października 2009 r. 

 
 
      
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1000 w Urzędzie Gminy w Pabianicach.  
Na ustawowy stan  Rady Gminy Pabianice 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych, 
nieobecny radny P. Kociołek. 
 
Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu.  
W sesji uczestniczyli także  Wójt Gminy H. Gajda, W-ce Wójt E. Adamczyk, Skarbnik 
Gminy M. Nowicka, Sekretarz  Gminy J. Słubik, radca prawny Urzędu Gminy Pabianice A. 
Jankowski,   sołtysi gminy Pabianice obecni  zgodnie z załączoną  listą obecności stanowiącą 
zał. nr 2 do protokołu.  
 
Ad. pkt. 1  
 
Obrady XXXIX sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel, witając wszystkich 
przybyłych. 
 
Ad. pkt. 2  
 
Protokół  z XXXVIII    sesji został  przyjęty bez uwag i poprawek w głosowaniu  
jednomyślnym.  
 
Ad. pkt. 3 
 
Przewodniczący Rady przedłożył Radzie Gminy proponowany porządek obrad sesji, który 
przedstawiał się następująco:  
 
1. Otwarcie obrad XXXIX   sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z  XXXVIII    sesji Rady Gminy Pabianice. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 
6. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  
 
7. Wypracowanie priorytetów i zadań inwestycyjnych do realizacji w 2010 r.  
8. Informacja o stanie realizacji Planu Gospodarki Odpadami i Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Pabianice uchwalonych w 2008 r.  
 
9. Interpelacje radnych.  
 
10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a/ Regulaminu udzielania dotacji na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków 
- Uchwała Nr XXXIX/A/2009 
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b/ zatwierdzenia zmiany Statutu Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Petrykozach – Uchwała Nr XXXIX/B/2009  
c/ ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2010 r. – Uchwała Nr XXXIX/C/2009 
d/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2010 r. –Uchwała Nr 
XXXIX/D/2009  
e/ ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz określenia terminu płatności i 
sposobu jej poboru – Uchwała Nr XXXIX/E/2009  
f/ opłaty od posiadania psów na 2010 r. – Uchwała Nr XXXIX/F/2009  
g/ określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 2010 r. – Uchwała Nr XXXIX/G/2009  
h/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXIX/H/2009 
i/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXIX/I/2009 
j/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXIX/J/2009 
k/ zmiany w Uchwale Nr XIX/202/2009 Rady Gminy Pabianice z dnia 5 lutego 2009 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2009 r.- Uchwała Nr XXXIX /K/2009 
l/ zmian w załączniku Nr 11 i 12 do Uchwały Nr XIX/202/2009 r Rady Gminy Pabianice z 
dnia 5 lutego 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2009 rok – Uchwała 
Nr XXXIX/L/2009 
 
11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
12. Wolne wnioski i sprawy różne. 
13. Odczytanie i przyjęcie wniosków złożonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 
14. Zamknięcie obrad sesji.  
 
Ad. pkt. 4. 
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano Radną M. Lubowicką i radnego J. 
Kelnerowskiego.  
Skład Komisji został zatwierdzony przez radę w głosowaniu jednomyślnie.  
 
Ad. pkt. 5  
 
Przewodniczący Komisji  złożyli informacje o pracy Komisji między sesjami.  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja Rewizyjna odbyła między 
sesjami kontrolę wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska za okres od stycznia 
do września 2009 r.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski 
poinformował, że Komisja pod jego przewodnictwem odbyła 1 posiedzenie, na którym 
zapoznała się ze stanem  bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Pabianice z 
uwzględnieniem ruchu drogowego, a także omówiła  materiały na najbliższą sesję .  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej K. Gąsiorek poinformował, że Komisja 
również odbyła między sesjami jedno posiedzenie, na którym zapoznała się z wnioskami 
złożonymi do projektu  budżetu gminy Pabianice na rok 2010, przyjęła informację na temat 
przygotowania do „akcja zima” , drogi powiatowe, wojewódzkie i krajowe, a także omówiła  
materiały   na najbliższą sesję Rady Gminy Pabianice.  
 
W –Ce przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Golewski poinformował, 
że Komisja OCH. Śr. i R. odbyła jedno posiedzenie, na którym  dokonała: 
- analizy materiałów na najbliższą sesję Rady Gminy Pabianice między innymi  
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- regulaminu udzielania dotacji na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków,  
- zaopiniowała  przygotowane  na XXXIX sesję Rady Gminy projekty  uchwał,  
- zapoznała się z informacją o stanie realizacji Planu Gospodarki Odpadami i Programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Pabianice.  
 
Ad. pkt. 6. 
 
Przedłożona  przez Wójta Gminy informacja  o pracy między sesjami przedkłada się w 
sposób zapisany poniżej:  

„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE 
O PRACY MI ĘDZY SESJAMI RADY GMINY 

W OKRESIE OD 30 WRZESNIA DO 27 PAŹDZIERNIKA 2009 ROKU 
 

Gospodarka komunalna 
 
1. Na nowych terenach budowlanych w Hermanowie wykonano rozbudowę sieci 

wodociągowej o długości 250 mb. 
2. Podpisano umowę w dniu 30 września br. z Zakładem Projektowania „KOMA” w 

Łodzi na opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy instalacji 
technologicznej w stacji uzdatniania wody w Żytowicach. 

3. Wysadzono 80 sztuk   thuja „ Szmaragd” przy hydroforni w Górce Pabianickiej i 50 
sztuk przy hydroforni w Żytowicach. 

4. Wykonano utwardzenia nawierzchni drogi w Hermanowie I na odcinku od 
skrzyżowania z drogą asfaltową za byłą strażnicą OSP w kierunku lasu – 
powierzchnia 1800 m2 destruktem asfaltowym. 

5. Ustawiono tablice ogłoszeniową w Pawlikowicach II. 
6. Uzupełniono ubytki w nawierzchniach dróg masa asfaltową na zimno, destruktem 

asfaltowym i szlaką. 
Oświata 

1. W dniu 13.10. w szkołach gminnych odbyły się uroczystości z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej z udziałem przedstawicieli władz gminy. Wójt przyznał dla wyróżnionych 
nauczycieli  nagrody pieniężne  za szczególne osiągnięcia w pracy zawodowej z dziećmi 
i młodzieżą  oraz za zaangażowanie w problemy szkoły i środowiska. Nagrody otrzymali 
: Bożenna Przybylska - nauczyciel historii w Gimnazjum w Piątkowisku,  Jadwiga 
Czupryn - nauczyciel nauczania początkowego i informatyki w Szkole Podstawowej w 
Petrykozach, Mariola Sanigórska - nauczyciel sztuki w Zespole Szkolno - Przedszkolnym 
w Piątkowisku,  Elżbieta Burda - nauczyciel historii w Szkole Podstawowej w 
Bychlewie, Katarzyna Pawicka - nauczyciel matematyki i informatyki w Szkole 
Podstawowej w Pawlikowicach. 

 
2. Opracowano wnioski do Programu Rządowego „Radosna Szkoła” wspierającego w 
latach 2009-2014 organy prowadzące w zapewnieniu bezpiecznych warunków nauki, 
wychowania i opieki w klasach I – III szkół podstawowych i ogólnokształcących szkół 
muzycznych I stopnia. Wsparcie finansowe z  programu może być udzielone na : zakup 
pomocy dydaktycznych do miejsc zabaw w szkole oraz na modernizację szkolnych 
placów zabaw ; w przypadku zakupu pomocy dydaktycznych dotacja wynosi 100%, a w 
przypadku modernizacji placów zabaw Gmina pokrywa 50% kosztów. Wysokość dotacji 
uzależniona jest od liczby uczniów w klasach I – III . 
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3.W dniu 30.10.2009 r. odbędzie się posiedzenie Komisji Egzaminacyjnej, która 
przeprowadzi postępowanie kwalifikacyjne i egzaminacyjne dla nauczyciela ubiegającego 
się o stopień nauczyciela mianowanego o specjalności pedagogika opiekuńczo-
wychowawcza – nauczyciel świetlicy. W skład Komisji powołanej przez Wójta Gminy 
Pabianice wchodzą : inspektor oświaty, dyrektor szkoły podstawowej w Bychlewie,  
wizytator z Kuratorium Oświaty  w Łodzi i dwaj eksperci z listy ekspertów Ministerstwa 
Edukacji Narodowej. 
 
4. Wójt rozpatrzył wnioski pracodawców o dofinansowanie kosztów kształcenia 
młodocianych pracowników  zgodnie z art. 70 b  ustawy z dnia 7 września 1991 r. o 
systemie oświaty . Dofinansowanie zostanie pokryte w ramach dotacji celowej budżetu 
państwa. 
 
5. W związku z realizacją ustawy o systemie informacji oświatowej dot. gromadzenia 
tworzenia bazy danych oświatowych – przekazano do Kuratorium Oświaty w Łodzi dane 
jednostkowe i raporty zbiorcze gminnych placówek oświatowych; według stanu na dzień 
30 września  – do 46 oddziałów szkolnych i przedszkolnych szkół gminnych uczęszcza 
881 dzieci i młodzieży. 

 
Kultura 

1. - 9 października odbyła się impreza  współorganizowana przez Gminną Radę Kobiet i 
KGW  Piątkowisko, pod nazwą „Pieczenie ziemniaka” w OSP Piątkowisko. 

2. - 9 października miało miejsce otwarcie wystawy fotograficznej prac dzieci z 
gminnych kółek fotograficznych z Bychlewa i Piątkowiska. 

3. - 26 października w Urzędzie Gminy w Pabianicach odbyło się spotkanie 
informacyjno-szkoleniowe przedstawiciela stowarzyszenia „Opus” z 
przewodniczącymi Kół Gospodyń Wiejskich. Tematem spotkania było zapoznanie 
zebranych z funkcjonowaniem stowarzyszeń oraz ze sposobem ich rejestracji.  

 
 

Ponadto Wójt  złożył Radzie Gminy informację dotyczącą analizy oświadczeń 
majątkowych  

Dokonaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pabianicach.  
Informacja ta stanowi pisemny załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt. 7. 
 
W –ce Wójt Gminy E. Adamczyk przedłożył informację w zakresie priorytetów i zadań 
inwestycyjnych do realizacji w 2010 r.  
Są to zadania: 
- wynikające z Planu Rozwoju Lokalnego, 
- wynikające z uchwał już podjętych przez Radę Gminy, 
- wynikające z wniosków przyjętych na sesji przez Radę Gminy. 
 
Informacja pisemna stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
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Wce wójt powiedział, że uwzględniając kwoty potrzebne do realizacji  wyszczególnionych 
zagadnień zabraknie nam w budżecie gminy kwoty 1 mln. 800 tys. zł.  
Jeżeli natomiast rozdysponowalibyśmy nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych, to realizacja 
projektu kanalizacji Bychlewa opierałaby się na kredycie, od którego należałoby spłacać 
odsetki. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Z. Stasiak, A, Jaksa. 
 
Wypowiedzi dotyczyły: podjęcia działań w poszukaniu oszczędności, kontynuowania 
inwestycji tylko i wyłącznie z planu wieloletniego.  
 
W ce wójt E. Adamczyk odnosząc się wypowiedzi dot. kontynuowania inwestycji 
wieloletnich zwrócił uwagę na  konieczność podjęcia działań związanych z modernizacją 
hydroforni w Żytowicach z uwagi na złą jakość wody w tej stacji, jeżeli natomiast chodzi o 
remont starego budynku ośrodka zdrowia w Petrykozach można się nad tym zastanowić czy 
realizować to zadanie, czy też nie.  
 
Przewodniczący Rady R. Figiel zabierając głos, powiedział, ze Wójtowie Gminy przedłożyli 
Radzie Gminy założenia do budżetu gminy na rok 2010, a teraz Rada oczekuje na projekt 
budżetu, do 15 listopada br. projekt powinien być dostarczony do biura rady.  
Informacje  przedstawione Radzie Gminy w dniu dzisiejszym mogą ulec zmianie do tego 
czasu. Komisje będą jeszcze analizowały materiał dotyczący budżetu na rok 2010. 
 
Głos zabrała sołtys wsi Gorzewa B. Fater nawiązała do sprawy, którą zgłaszała na 
poprzedniej sesji Rady Gminy dot. naprawy skrzyżowania w Gorzewie. Powiedziała, że nie 
ma w przedstawionych priorytetach tego zadania.  
 
W ce Wójt w odpowiedzi poinformował, że zadanie to nie jest inwestycja lecz remontem. 
 
Więcej głosów  do przedłożonej informacji w zakresie  priorytetów i zadań inwestycyjnych 
do realizacji w 2010 r. nie zgłoszono.  
 
Z uwagi na przybycie na sesję Rady Gminy Kierownika Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach J. Plucińskiego  Przewodniczący 
Rady wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad informacji na temat dotychczasowych 
działań ośrodka.  
Wniosek został przyjęty przez aklamację. 
Kierownik poinformował:  
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia posiada zgodę 
Narodowego Funduszu Zdrowia na prowadzenie podstawowej działalności zdrowotnej. 
Formalnie zakład będzie mógł zaistnieć od 1 listopada 2009, obecnie od 1 października  
ośrodek zdrowia w Petrykozach prowadzi opiekę medyczną  w nowym budynku pięknie 
wyposażonym. Będą musiały być wprowadzone jeszcze pewne korekty jeżeli chodzi o opiekę 
stomatologiczną.  
Dotychczas udało się dokonać pełnego zatrudnienia personelu wraz z obsługa informatyczną, 
a także przekonać lekarza internistę z ośrodka w Pawlikowicach  do pozostania w pracy w 
naszej placówce, będzie tam także zatrudniony lekarz pediatra na ½ etatu. 
Od dnia 1.01.2010 oba ośrodki będą równorzędnie pracować po 10 godzin dziennie.  
Obecnie zatrudniamy 23 osoby łącznie / jest to  18 i ¾ etatu / z tego pracownicy medyczni to: 
15 osób. W przyszłości jeżeli byśmy poszerzali zatrudnienie to tylko i wyłącznie o etaty 
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medyczne, ale będzie to zależało od ilości pacjentów, których liczba sukcesywnie zwiększa 
się. 
Jest jeszcze możliwość uruchomienia punktu aptecznego i pozyskiwania z tego tytułu 
zysków.  
Z pytaniami do Kierownika wystąpili radni: H. Jaros i Z. Stasiak, H. Szafrański  
Pytania dotyczyły: rentowności stomatologii, pracy lekarzy pediatrów, użytkowania mebli w 
ośrodku zdrowia w Pawlikowicach, wizyt domowych do pacjentów.  
Kierownik udzielił odpowiedzi: lekarze pediatrzy są zatrudnieni na ½ etatu w każdym z 
ośrodków, natomiast jeżeli chodzi o stomatologię jest ona bardzo dobrze rozwinięta, 
będziemy zachęcać naszych pacjentów do korzystania także z komercyjnych usług, kontrakty 
z lekarzami stomatologami są indywidualnie ewidencjonowane.  
Jeżeli chodzi o wizyty domowe spisana jest umowa z taksówkarzem, który w razie potrzeby 
będzie dowoził lekarza na wizyty domowe do chorego. 
 
Radny Z. Stasiak zwrócił uwagę na to, aby Kierownik nie przejmował, także nie kupował od 
ZOZ w Pabianicach starych mebli z ośrodka zdrowia w Pawlikoicach. Zdaniem radnego 
meble te należy oddać do  ZOZ w Pabianicach, a zakupić nowe do ośrodka w Pawlikowicach. 
Wnioskował także, aby od Kierownika wyszła informacja do każdego sołectwa w formie 
pism obiegowych wraz z formularzami deklaracji o możliwości  zapisania się do lekarza 
pierwszego kontaktu  w obu ośrodkach działających m terenie.  
 
Sekretarz Urzędu J. Słubik poinformowała, że z dniem 1.10. 2009r. została rozwiązana 
umowa z ZOZ w Pabianicach na prowadzenie opieki medycznej na naszym terenie. Zostało 
także uzgodnione z dyrekcją ZOZ w Pabianicach, że ta wykona wycenę mebli znajdujących 
się w Ośrodkach, ze wstępnych informacji wynika, ze mają być to symboliczne kwoty 10 zł – 
20 zł. za dany sprzęt. Przepisy księgowe nie pozwalają na przekazanie sprzętu za darmo. 
W ośrodkach zdrowia znajdują się unity stomatologiczne, które zakupiła gmina Pabianice. 
Jeden unit jest naszą własnością, natomiast unit w ośrodku zdrowia w Pawlikowicach został 
przekazane w formie darowizny dla miasta Pabianic, ponieważ ośrodek ten nie był naszą 
własnością. Obecnie dyrektor ZOZ – chciałby nam ten unit wydzierżawić, aq my 
ponosilibyśmy koszty dzierżawy. Sekretarz zwróciła uwagę na to, że należałoby się 
zastanowić, czy nie lepiej byłoby w takiej sytuacji zakupić nowy unit.  
 
Kierownik Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia w 
Petrykozach J. Pluciński zwrócił się do Rady Gminy z prośbą, aby wszelkie decyzje 
podejmować dopiero po podpisaniu cesji przez dyrektora S.P  ZOZ-u w Pabianicach.  
 
Radca Prawny Urzędu Gminy Pabianice A. Jankowski poinformował Radę Gminy, że SP 
ZOZ w Pabianicach zawezwał Gminę Pabianice do prokuratury w sprawie ugody strat jakie 
ZOZ poniósł wskutek prowadzenia Ośrodków zdrowia na terenie gminy Pabianice.  
 
AD PKT. 8  
 
Informację o stanie realizacji Planu Gospodarki Odpadami i Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Pabianice uchwalonych w 2008 r. przedstawił inspektor A. Dudziak.  
Informacja stanowi pisemny  zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
 
W dyskusji głos zabrali radni: A. Jaksa, H. Kalinowski, Z. Stasiak  sołtys wsi Bychlew E. 
Forc.  
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Dyskusja dotyczyła tematów takich jak: wprowadzenia  obowiązkowego podpisywania  
umów na odbiór odpadów komunalnych, usuwania eternitu z pokryć dachowych, 
wprowadzenia stałych terminów odbioru odpadów wielo gabarytowych od mieszkańców 
naszej gminy, problemu jakim jest ciągłe podnoszenie cen usług przez monopolistę EKO 
Region.  
 
Ad. pkt. 9.  
 
Z interpelacjami wystąpił radny M. Muszczak  
Interpelacja dotyczy: wystąpienia do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi o wyrównanie 
pobocza na przystanku autobusu PKS linii Łódź – Bełchatów, Łódź – Radmosko  położonego 
na drodze wojewódzkiej nr 485 w Bychlewie- Bychlew 76.  
 
Przewodniczący Rady zabierając głos zwrócił się do Wójta Gminy z prośbą o podjęcie 
działań zmierzających do zmiany trasy autobusu PKS z Lutomierska do Pabianic w taki 
sposób, aby autobus ten przejeżdżał przez Kudrowice i Petrykozy, a nie tak jak do tej pory 
przez Piatkowisko.  
Zmiana trasy umożliwi mieszkańcom Janowic i Żytowic dojazd do Ośrodka Zdrowia w 
Petrykozach.  
 
Radna Z. Kasperska prosiła, aby po zakończeniu budowy drogi Piatkowisko- Świątniki 
powrócić do rozkładu jazdy busów Tramwaje Podmiejskie obowiązującego  przed budową tej 
drogi.  
 
Po wyczerpaniu pkt. 9 porządku obrad Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową 
przerwę w obradach.  
 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i przystąpił do realizacji pkt. 10 porządku 
obrad podjęcia uchwał. 
 
Ad. pkt. 10.  
 
Po przedłożeniu regulaminu udzielania dotacji na budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków przez Komisje Uchwal i Wniosków  Kierownik Gospodarki Gruntami, Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska R. Iwaśków wniósł o poprawkę w  regulaminie § 1  pkt. 2  
dopisać zapis , który umożliwiałby wystąpienie o dotację właścicielom budynków nie 
dokończonym w budowie. Zapis brzmiałby „w budynkach w stanie surowym zamkniętym”  
 
Radny Z. Stasiak postawił wniosek, aby zwiększyć koszt dofinansowania do kwoty 5 tys. zł. / 
w § 4 pkt. 4 regulaminu do 5 tys. zł. /  
 
Radny Z. Stasiak w swojej  wypowiedzi odniósł się także do proponowanej przez kierownika 
zmiany zapisu dot. umożliwienia występowania osobom, które nie dokończyły budowy 
budynku mieszkalnego, powiedział, ze uważa ten zapis za nietrafiony, ponieważ osoby takie 
mogą pozyskać dotacje, a budynek zbyć szybko.   
Natomiast wnioskował, aby w umowie w § 2 ust. 1  wykreślić  zapis  „bez podatku vat”  
 
Za wnioskiem, aby w umowie w § 2 ust. 1  wykreślić  zapis  „bez podatku vat” opowiedziało 
się 12 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
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Za wnioskiem o  zwiększenie  kosztów  dofinansowania do kwoty 5 tys. zł. / w § 4 pkt. 4 
regulaminu do 5 tys. zł. / rada opowiedziała się 12 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym  
 
 
Za wnioskiem zgłoszonym przez Kierownika ref Gospodarki Gruntami, Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska o  poprawkę w  regulaminie § 1  pkt. 2, która miałaby 
polegać na  dopisaniu  zapis, który umożliwiałby wystąpienie o dotację właścicielom 
budynków nie dokończonych w budowie, a zapis brzmiałby „w budynkach w stanie surowym 
zamkniętym” Rada opowiedziała się w głosowaniu większością głosów przeciw.  
 
Radca prawny zaproponował, aby w § 7  ust. 3 nadać numer ust. 4 , a ust. nr 3  zapisać w 
brzmieniu: „ W przypadku sprzedaży nieruchomości przez Wnioskodawcę dotacja podlega 
zwrotowi, chyba, że  nabywca przejmie w całości prawa i obowiązki wynikające z umowy 
dotacji, a znajdzie to potwierdzenie w treści aktu notarialnego. 
Za tak przedłożonym  wnioskiem  Rada opowiedziała się 13 głosami za, bez głosów 
przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  
Za Uchwałą Nr XXXIX/284/2009 w sprawie regulaminu udzielania dotacji na budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków Rada opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za, 
bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i uchwała stanowi zał. nr do 6 do 
protokołu.  
Uchwała Nr XXXIX/B/2009 zatwierdzenia zmiany Statutu Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej - Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach została podjęta w głosowaniu 13 
głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i  stanowi zał. nr do 7  
do protokołu.  
 
 Uchwała Nr XXXIX/C/2009 w sprawie  ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2010  
została podjęta w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się i  stanowi zał. nr do 8  do protokołu.  
 
 
Uchwała Nr XXXIX/D/2009 w sprawie   określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2010 r. została podjęta w głosowaniu 11 głosami za, przy 2 głosach   
przeciwnych   i stanowi zał. nr 9 do protokołu.  
 
 
Uchwała Nr XXXIX/E/2009 w sprawie  ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej oraz określenia terminu płatności i sposobu jej poboru została podjęta w głosowaniu 
13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 10  
do protokołu.  
 
Uchwała Nr XXXIX/F/2009   w sprawie  opłaty od posiadania psów na 2010 r została podjęta 
w głosowaniu 12 głosami za, bez głosów przeciwnych przy 1 głosie wstrzymującym się  i 
stanowi zał. nr 11  do protokołu.  
 
 
 
 
Uchwała Nr XXXIX/G/2009   w sprawie   określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 
2010 r. została podjęta w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów  
wstrzymującym się  i stanowi zał. nr 12   do protokołu.  
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Po przedłożeniu przez Komisję Uchwał i Wniosków projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy Pabianice na 2010 rok, w której proponuje się zwiększenia środków na 
zadania w oświacie – projekt Uchwały Nr XXXIV/H/ 2009 w powyższej sprawie wraz z 
załączonymi pismami dyrektorów szkół stanowiącymi wyjaśnienia do niniejszego projektu 
uchwały stanowi zał. nr 13 do protokołu obrad sesji,  Wójt Gminy H. Gajda kolejno 
przedkładał Radzie wyjaśnienia dyrektorów szkół, co do zwiększenia środków na oświatę.  
 
W dyskusji głos zabrał radny K. Gąsiorek wypowiadając się, iż powtarzające się w ciągu roku 
wnioski dyrektorów o zwiększenie środków na oświatę i idące w myśl za tym 
przygotowywane przez Urząd Gminy projekty uchwał uważa za kontrowersyjne.  
Informowanie Rady, ze jeżeli środki nie zostaną wykorzystane, powrócą do budżetu jest 
nieprawdą, ponieważ nigdy w oświacie nie pozostają jakieś środki niewykorzystane.  
 
Radny A. Jaksa przypomniał, że podczas analizy powyższego projektu uchwały na 
posiedzeniu Komisji Samorządowo-Społecznej Wójt poinformował, że zaprosi na sesję Rady 
Gminy dyrektorów szkół celem udzielenia wyjaśnień co do ko0nieczności zwiększenia 
środków w poszczególnych szkołach, jednak dyrektorów nie ma na sesji.  
 
Wójt poinformował, że dyrektorzy udzielili pisemnych wyjaśnień, które powyżej zostały 
przedłożone Radzie, dlatego obecność ich uważał za nie niezbędną.  
 
Więcej głosów w dyskusji nad powyższym projektem uchwały nie zgłoszono, w związku z 
tym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały o  Nr XXXIV/H/ 2009 w sprawie zmian w 
budżecie gminy na rok 2009 do głosowania w wyniku, którego za uchwałą było 0 głosów 
przeciw 12 radnych, wstrzymał się od głosu 1 radny.  
Uchwała nie została podjęta.  
 
 
Projekt uchwały  Nr XXXIX/I/2009  w sprawie zmian w budżecie  gminy Pabianice na 2009 r 
został przyjęty w głosowaniu 6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 4 głosach 
wstrzymujących i stanowi zał. nr 14 do protokołu.  
 
Projekt uchwały  Nr XXXIX/J/2009  w sprawie zmian w budżecie  gminy Pabianice na 2009 r 
został przyjęty w głosowaniu 12 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym  i stanowi zał. nr 15 do 
protokołu. 
 
Projekt uchwały Nr XXXIX /K/2009 w sprawie  zmiany w Uchwale Nr XIX/202/2009 Rady 
Gminy Pabianice z dnia 5 lutego 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 
2009 r. został podjęty w głosowaniu 12 głosami za, przy 1 glosie przeciwnym, bez głosów 
wstrzymujących się i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  
 
W projekcie  uchwały Nr XXXIX/L/2009 w sprawie zmian w załączniku Nr 11 i 12 do 
Uchwały Nr XIX/202/2009 r Rady Gminy Pabianice z dnia 5 lutego 2009 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2009 rok, w której w związku z niepodjęciem przez 
Radę Gminy uchwały Nr XXXIX/H/ 2009 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 
rok 2009 dot.   zwiększenia środków na zadania w oświacie analogicznie dokonuje się zmiany 
wysokości kwoty . 
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W  § 1 ust. 1 pkt. 1 kwotę ustala się w wysokości 151 756 zł. , a także w § 1 ust. 2 pkt 1 ustala 
się kwotę  w wysokości 151 756 zł. oraz analogicznie dokonuje się zmiany wysokości kwoty 
w załącznikach tego projektu uchwały zmniejszając ją o kwotę 96 636 zł. / jest to  ta kwota, 
która nie została zatwierdzona uchwałą Nr XXXIX/H/2009 r. przez Radę Gminy/ 
 
Uchwała Nr XXXIX/L/2009 w sprawie zmian w załączniku Nr 11 i 12 do Uchwały Nr 
XIX/202/2009 r. Rady Gminy Pabianice z dnia 5 lutego 2009 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Pabianice na 2009 rok została podjęta  przez Radę Gminy w głosowaniu 11 
głosami za, przy 1 glosie przeciwnym i stanowi zał. nr 17 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt 11.  
 
Wójt Gminy H. Gajda udzielał odpowiedzi na wnioski i pytania zgłoszone na poprzedniej 
sesji. Poinformował, że w większości w miarę możliwości zostały zgłoszone i 
rozdysponowane według kompetencji, niektóre dotyczyły ujęcia w projekcie budżetu na 
przyszły rok, który zostanie Radzie przedłożony w obowiązującym ustawowo.  
 
Sekretarz Gminy J. Słubik  przedłożyła wnioski rad sołeckich, które zostały zgłoszone w myśl 
ustawy o funduszu sołeckim.  
Poinformowała, ze zostało zgłoszone 9 wniosków, jednak nie wszystkie będą mogły być 
zrealizowane, ponieważ część z nich  sprzeczna jest z ustawą o samorządzie gminnym, w 
której jasno określone są zadania i kompetencje gminy. Gmina może wykonywać tylko 
zadanie należące do jej kompetencji. 
 
 
 
Ad. pkt. 12. 
 
Wolne wnioski i sprawy różne. 
 
W wolnych  wnioskach i sprawach różnych Przewodniczący Rady zapoznał Radę z 
informacją  Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pabianicach o dokonanej analizie danych 
zawartych w oświadczeniach o stanie majątkowym  w/g stanu na dzień 31.12.2008 r. 
złożonych przez radnych Rady Gminy Pabianice w Pabianicach.  
Informacja stanowi zał. nr ......... protokołu.  
 
Przewodniczący poinformowała także, że wpłynął do niego wniosek z Komisji Ochrony 
Środowiska i Rozwoju o wpisanie do planu pracy Komisji Rewizyjnej o przeprowadzenie 
dodatkowej kontroli w S.P w  Petrykozach w temacie sprawdzenia kosztów ogrzewania tej 
szkoły.  
 
Radna Z. Kasperska – przewodnicząca Komisji powiedziała, że powyższy wniosek został 
zredagowany przez Komisję w kontekście projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy Pabianice, która na dzisiejszej sesji została odrzucona przez Radę Gminy. W związku z 
powyższym wniosek ten jest obecnie niezasadny.  
Radny A. Jaksa zasugerował, żeby Komisja Rewizyjna wzięła pod uwagę wprowadzenie tego 
tematu do planu kontroli Komisji w roku przyszłym. 
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Po poddaniu przez Przewodniczącego Rady wniosku o  wpisanie do planu pracy Komisji 
Rewizyjnej o przeprowadzenie dodatkowej kontroli w S.P.  w Petrykozach w temacie 
sprawdzenia kosztów ogrzewania tej szkoły,  za wnioskiem nie opowiedział  się żaden radny. 
Wniosek upadł.  
 
Przewodniczący Rady zapoznał Radę Gminy z wnioskami Komisji Rewizyjnej z dnia 
19.10.2009, które dotyczą kompetencji Wójta Gminy Pabianice.  
Powyższe wnioski załączone są do niniejszego protokołu jako zał. nr 19.  
 
Następnie Przewodniczący Rady R. Figiel złożył następujące wnioski do przegłosowania 
przez Radę Gminy: 
 
 
1.Dokonać rozdzielenia w budżecie gminy  kwoty przyznanej dla OSP w sposób taki,  aby 
wyszczególnić kwoty  odrębnie dla każdej jednostki / jest to sposób w jaki przyznaje się 
środki dla klubów sportowych na naszym terenie /. Pozwoli to na ocenę jak jednostki 
gospodarują  przyznaną kwotą i będzie  jasna sytuacja ile środków każda z jednostek 
otrzymuje.  
 
2.Przeprowadzić przetarg 1 lub 2 na planowane inwestycje związane z rozbudową 
wodociągów gminnych. Na pewno obniży to  koszty  budowy naszych wodociągów.  
Obecnie 1 mb budowy wodociągu na terenie naszej gminy kosztuje 250-300 zł, , podczas gdy 
w gminach sąsiednich 100 zł. Dane takie wynikają z informacji zawartych w biuletynach 
informacji publicznych naszej gminy i  gmin sąsiednich. 
 
3. Z uwagi na prośby radnych zgłaszane przewodniczącemu Rady  wnioskuję do Pana  Wójta 
o to, aby uchwały przygotowywane na sesję wpływały do biura rady na 3 dni przed sesją 
poprzedzającą ich procedurowanie. Radni przy obecnych terminach nie mogą otrzymać 
wcześniej projektów uchwał celem zapoznania się z  nimi jeszcze przed Komisjami Rady.  
Powyższe zmiany doprowadziłby do tego, że radni otrzymaliby projekty uchwał już na sesji 
poprzedzającej ich procedurowanie.  
 
PO wysłuchaniu głosu Sekretarza Gminy J. Słubik do wniosku nr 3 w sprawie terminów w 
jakim powinny być dostarczane radnym projekty uchwał i informacji, że realizacja tego  
wniosku nie jest możliwa, poza tym radni otrzymują wszystkie projekty uchwał wraz z 
porządkiem obrad w statutowym terminie – Przewodniczący Rady wycofał ten wniosek.  
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania  wniosek o numerze 1,  za którym radni 
opowiedzieli się w głosowaniu 12 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się, bez głosów 
przeciwnych.  
 
Za wnioskiem  numerze 2 opowiedziało się 11 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się, 
bez głosów przeciwnych.  
 
W związku z mającym się odbyć uroczystościami obchodów Swięta Niepodleglości 
Przewodniczący zaproponował oddelegowanie sztandaru Gminy Pabianice. Do pocztu 
sztandarowego wybrani zostali radni: K. Gąsiorek, H. Jaros i M. Muszczak.  
Radny Z. Stasiak zwrócił uwagę na dokonanie w odpowiednim terminie wpłaty na konto 
szpitala w Pabianicach celem wsparcia  jego działalności o co występują w zaproszeniu 
władze  miasta Pabianic. 
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Do pocztu sztandarowego uczestniczącego w pogrzebie zmarłej sołtys wsi Świątniki M. 
Kowal wybrani zostali sołtys wsi Górka Pabianicka G. Sulej, sołtys wsi Jadwinin H. 
Szafrański i sołtys  K. Szczerkowski.  
 
Przewodniczący Rady Figiel poinformował, że z zebranych publikacji wynika, iż członek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pabianice nie może być jednocześnie członkiem rady 
społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej.  
 
W związku z powyższym radna Z. Kasperska złożyła rezygnację z pracy w radzie  społecznej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej.  
Natomiast radny H. Szafrański poinformował, że w czasie  kiedy Komisja Rewizyjna Rady 
Gminy kontrolowałaby Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej wówczas on  nie 
będzie   uczestniczył w posiedzeniu Komisji  Rewizyjnej.  
 
Radny A. Jaksa zadał pytanie dlaczego nie można  dokonać  wycięcia drzew przy Klubie 
Sportowym „Orzeł” w Piątkowisku. Wszelkie prace związane z oczyszczaniem terenu w 
związku z powyższym zostały wstrzymane.  
 
Zadał też pytanie co jest przyczyną tego, że nie można naprawić skrzyżowania w Gorzewie. 
Czy jest ku temu jakieś racjonalne wytłumaczenie.  
 
W ce Wójt Gminy udzielił informacji do powyższego: 
Jeżeli chodzi o wycięcie żywopłotu przy LZS w Piątkowisku  musimy na to  uzyskać zgodę 
ze Starostwa Powiatowego. Przedstawicielka Starostwa Powiatowego była na miejscu i 
orzekła, że na te grubsze konary musi być wystawiona decyzja zezwalająca na wycinkę. 
Oczekujemy na nią.  
Sprawa dotycząca remontu skrzyżowania w Gorzewie – W –ce Wójt poinformował, że jest 
problem z jego naprawą, ponieważ toczą się  procesy sądowe, które wytacza p. Ogłozińki 
twierdząc, że poszerzając pas drogowy zajmuje się jego teren prywatny.  
 
Radny A. Golewski wnioskował o udrożnienie rowu w Szynkielewie II przy posesji nr 66.  
 
Radna H. Jaros prosiła o interwencję w Starostwie Powiatowym w sprawie przyspieszenia 
prac z naprawą drogi w Pawlikowicach,  
- wnioskowała o założenie 1 lampy oświetleniowej naprzeciwko parkingu przy S.P. w 
Pawlikowicach  / słup już stoi /,  także wyrównanie nawierzchni drogi  przy posesji nr 70 w 
Pawlikowicach,  w czasie deszczu zawsze stoi tam duże zastoisko wody.  
 
W - ce Wójt E. Adamczyk poinformował, że na czas świąt „wszystkich świętych” zostaną 
wstrzymane prace na drodze Petrykozy – Górka Pabianicka, droga zostanie otwarta, a roboty 
wznowione po święcie zmarłych.  
 
Radny Z. Stasiak wnioskował o skierowanie pisma do Urzędu Ochrony  Konsumentów  w 
sprawie zaprzestania praktyk jakie stosuje  wobec mieszkańców firma EKO–Region z 
Bełchatowa jako monopolista nieustannie podnosi ceny za odbiór odpadów komunalnych.  
 
 
Sołtys wsi Hermanowa J. Szafran złożyła podziękowanie za naprawę drogi  w Hermanowie.  
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Przewodniczący Rady R. Figiel wnioskował o zorganizowanie spotkania na początku  
nowego roku z sołtysami Gminy celem objaśnienia im zapisów ustawy o funduszu sołeckim.  
 
Więcej spraw w punkcie wolne wnioski i sprawy różne nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady poddał do głosowania protokół Komisji Uchwał i Wniosków 
sporządzony podczas obrad XXXIX sesji Rady Gminy, który został przyjęty w głosowaniu – 
jednomyślnie.  
 
 
Ad. pkt. 14.  
 
Przewodnicząc Rady zamknął obrady XXXIX sesji Rady Gminy Pabianice.  
 
 
 
       Obradom XXXIX sesji przewodniczył: 
       Przewodniczący Rady Gminy Pabianice  
 
        Roman Figiel  
 
 
Protokołowała: 
 
Urszula Czerwonka  


